
Norddjurs Golfklub 

Formandsmøde Dato: 05.09.2019 
Tidspunkt: Kl. 18.30 
Sted: klubhuset 

Ordstyrer:  
Inge-Lis Mørch 

Referent: 
Lone Rytter 

Deltagere: bestyrelsen, formænd for de faste udvalg, formænd for 
klubber i klubben, træner, chefgrenkeeper, sekretariat (LR) . 

Dagsorden: 

1. Velkomst og orientering
ved Inge-Lis Mørch

Formanden bød velkommen 

Der har lige været ”uge 34”, hvilket medførte en omsætning 
på omkring  
80.000,- kr. 

Uge 34 turneringen havde deltagelse af 68 spillere. Vi håber 
på 100 deltagere næste år. 

Næste turnering er afslutningsturneringen, hvor der eventuelt 
også vil være musik, da det gav en god og hyggelig stemning i 
uge 34. 

Tak for hjælpen turneringen bliver i år afholdt den 29. 
september. 

Der er jo generalforsamling sidste torsdag i november. I flg. 
den nye vedtægt er fristen for indsendelse af forslag og 
opstilling af kandidater til 1. november. 

På valg er Peter Klemmensen, Inge-lis Mørch og Annie Pihl. 

Årets medlem skal findes og der opfordres til indsendelse af 
begrundede forslag til, hvem der i år skal have æren. 

John Friis oplyser, at man fra junior-udvalgets side i denne 
sæson lave nogle vinteraktiviteter, så man ikke bare afslutter 
sæsonen og først ser hinanden igen til foråret, hvor juniorerne 
eventuelt hen over vinteren er startet til andre aktiviteter og 
ikke vender tilbage til klubben. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Man kan tydeligt se på banen, at der denne sæson ikke har 
været så meget pres på banen, som da vi var medlem af XL-
ring. 
 
Der tales om at afholde flere hjertestarter-kurser, da der var 
stor tilslutning til de allerede afholdte. 
 
På nuværende tidspunkt, må vi konkludere at medlemskabet 
af den nye Fritspils-ordning - Golfringen har været en succes, 
da der pt. har tilmeldt sig 191 til ordningen. I forhold til XL-
ringen var der kun 140 medlemmer. Vi forventer, at flere 
tilmelder sig, da der er flere muligheder for vores egne 
medlemmer til at spille Golfringens baner i vinterhalvåret, 
men også at spillefrekvensen i vinterhalvåret bliver væsentligt 
mindre på vores egen bane.  
  
Hjerteforeningen har afholdt en indsamling, der gjorde det 
muligt for os at anskaffe en ny hjertestarter. Der var adskillige 
frivillige af klubbens medlemmer som tog ud i det ganske 
land og indsamlede til det gode 
formål. I den forbindelse afholdt hjerte-foreningen et 
"hjertestarter-kursus" som flere af klubbens medlemmer og 
ansatte deltog i. Det ruster et korps af folk som kan afhjælpe 
ved en ulykkelig situation. Vi takker de frivillige, som har 
stået for og afviklet arrangementet, det er dem som har 
gjort det muligt. 
 
Vi kan ligeledes konstatere at vores medlemstal desværre er 
vigende, hvilket betyder at vi må arbejde på at øge vores 
indtægter, hvilket nok også betyder, at vi må forvente 
kontingent stigninger i det kommende år. 
 
Der er nu investeret i nye maskiner og tiltag på banen. Dette 
er delvist finansieret af tidligere års rentebesparelser. 
 
På kontingentet forventes en stigning for fuldtidsmedlemmer 
på omkring kr. 200,- 
 
Dette begrundes med, at der i kontingentindtægter i 
indeværende år har været et 6 cifret fald, hvilket vi har kunnet 
klare de tidligere år på grund af de udsatte investeringer i nye 
maskiner og deraf lavere leasingydelser. 
 
Alle klubber har faldende medlemstal, så vi er ikke de eneste. 
 
Vi har et rimeligt stabilt medlemstal, men det skyldes, at flere 
vælger at blive Flex-medlem. 



 
 
 
 
 
 
• Klubbens 

økonomi/Peter Mosdal 
 
 
 

 
2. Orientering fra 

sekretariatet v/golfmanager 
Mads Malmmose Sørensen 
og golfsekretær Lone 
Rytter 

 
 

       
 
 

Der er fra klubbens side gang i flere tiltag for at 
fastholde/rekruttere medlemmer. 
 
Blandt andet et samarbejde med DGU om rekruttering, hvor 
vi når vi sammenligner os med tilsvarende klubber, er godt 
stillet. 
 

Klubbens økonomi er overordnet set sund, men desværre har 
vi i år været ramt af en række ekstraordinære udgifter bl.a. på 
vores vandværk, som har gjort et indhug i vores likviditet og 
kommer til at påvirke årets resultat.  
 
Nyt Fadølsanlæg 
Vi venter på levering af dette. 
 
Golfsimulator i Auning 
Golfsimulatoren og træningsfaciliteterne bliver ikke 
genoptaget til vinter da, ejeren ikke ønsker at investerer flere 
penge i 
ombygning i forhold til brandmyndighed-ernes krav. 
 
 
Alle formænd og andre, der køber på klubbens vegne, skal få 
påført sit navn på fakturaen eller selv notere det på 
bonnen/fakturaen.  
 
Djursland Rundt 2019 tiltag  
Der er i samarbejde med golfklubberne Kalø, Ebeltoft og 
Grenå lavet en tilbuds-pakke, der hovedsageligt henvender sig 
til greenfeegæster i juli måned - Sommerhus-gæster og andre 
klubber der ikke har samarbejdsaftaler med 
de aktuelle klubber. 
 

3. Orientering om forløb af 
sæson 2019 fra udvalg: 
 

a) Turneringsudvalg ved Annie 
Pihl  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

      
 
 
Vi har haft god tilslutning til de turneringer, der har været 
arrangeret her i år.  
 
Spillerne er generelt meget svære at få ud af starthullerne – 
men efter Golfbox-reminder, så går det næsten strygende. 
 
Lige bortset fra Åbnings- og Afslutnings-turneringerne, hvor 
der er maksimal antal deltagere, så har vi i resten af sæsonen 
ligget pænt på 50 – 70 deltagere.  
 
Et ønske om, at vores klubturneringer skal være mere sociale, 
har vi forsøgt at efterkomme med holdturneringer og 
sammenspil i f.eks. greensome. 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 

b) Begynderudvalg ved Inge-
Lis Mørch 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

c) Regel- og handicapudvalg 
ved Ole Junker 
 
 
 
 

 
 

 
August har været noget kaotisk.  
 
Klub-turnering i starten som vi plejer, uge 34, som vi startede 
sidste år – men i år afprøvet med en åben turnering, som vi 
har fået rigtig mange dejlige tilbagemeldinger fra…..men så 
har f.eks. tirsdagsdamerne haft venskabsturnering samme dag 
som Seniorerne havde venskabsturnering og oven i købet 
dagen efter udebanemesterskab i med overnatning i Viborg.  
 
Det ville være fint, hvis vi koordinerede efter hinanden, så 
man ikke bliver forpustet bare ved at se på kalenderen. 
 
Allerede nu kan og har vi annonceret UGE 34 – lørdag med 
åben turnering.  
 
Nu står så klubmesterskabet for døren her den kommende 
weekend.  
 
Som noget nyt – for at få flere med – prøver vi at spille 
handicap-gruppe-mesterskab, som mange andre sportsgrene 
også har -   
begyndere – øvede osv.  
 
Det har givet nogen ekstra deltagere – men ikke i det format, 
vi havde håbet.  
 
Dette evalueres og drøftes.  
 
Vi har i foråret fået 28 prøvemedlemmer, hvilket betragtes 
som godt. Vi tror de fleste melder sig ind efter endt forløb. 
Mads har lige startet et hold på 5 op, hvilket bringer os op på 
33. I udvalget er det besluttet, at man kan deltage i 
begynderforløbet for voksne fra 13 år og op. 
 
Der er tiltag som gratis undervisning for dem, som startede op 
sidste år og undervisning mod en mindre betaling for dem, 
som startede op forrige år. Dette for at fastholde de nye 
spillere, som ofte har svært ved at spille sig ned i hcp, så man 
kan komme videre fra Klub 37.  
 
WHS-system, som skulle være sat i kraft fra 1/1 2020 er 
udskudt til 1/1 2021. 
 
European Golf Association (EGA) er forsinkede med 
færdiggørelsen af den endelige version af systemet, som 
stadig ikke foreligger i sin helt endelige form, samt med 
færdiggørelsen af regler og principper for, hvordan man 
omregner fra det nuværende EGA-handicap til et nyt WHS 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

d) Sponsorudvalg ved Peter 
Klemmensen 
 
 
 

Mads Sørensen 
 
 
 
 
 
 

 
 

e) Eliteudvalg ved Peter 
Mosdal 
 

handicap. Oplæg til undervisningsmaterialer fra EGA 
præsenteres først for landenes unioner til september. 
 
I erkendelse af forsinkelsen på snart et halvt år, har EGA 
denne sommer besluttet, at de europæiske lande frit kan vælge 
at implementere WHS i perioden fra 1. januar 2020 eller 
udskyde til 1. januar 2021. Det er denne sidste mulighed DGU 
nu har valgt at aktivere. 
 
Evaluering af 2019 regelopdateringen af medlemmerne. 
Blandt medlemmerne blev der i november udsøgt ca. 650 
aktive over 20 år.  
 
I første omgang blev der indbudt til 4 regelaftener: 2 i 
december og 2 i januar måned. 
I alt 180 medlemmer deltog i disse fire regelaftenerne.  
 
Udmeldelserne primo januar reducerede de udsøgte antal 
aktive fra 650 til 580. 
 
Der blev herefter udsendt fornyet invitation til de resterende 
400 aktive til 4 regelaftener i marts måned. 
43 medlemmer reagerede på invitationen. 
Den sidste regelaften blev aflyst pga.. manglende tilslutning. 
 
Introduktionen til de nye regler af to timers varighed var kun 
en nødtørftig gennemgang, og deltagelse i regelaftenerne 
forudsatte desuden kendskab til de hidtil gældende regler.  
 
357 medlemmer, der har modtaget indbydelser to gange, 
mangler kendskab til 2019-reglerne.  
 
Sponsorturneringen har i gennemsnit deltagelse af 30 spillere. 
Dette antal vil vi selvfølgelig gerne øge. 
 
Udvalget vil i vinter drøfte flere tiltag og forsøge at tegne 
større kontrakter. 
 
Peter Klemmensen og undertegnede vil i nærmeste fremtid 
gennemse og 
undersøge sponsorkontrakter, samt hvilken retning klubben 
skal. 
 
Jeg vil også i nærmeste fremtiden kontakte kollegaer og 
erhverve viden igennem erfamøder. 
 
I år har vi arbejdet efter et nyt koncept for klubbens elite og 
ynglingespillerne. Konceptet har været en stor succes både 
sportsligt og i forhold til de værdier vi arbejder efter. Der har 
gennem sæsonen været stort fremmøde og engagement til 



 
 
 
 
 
 

Mads Sørensen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
f) Juniorudvalg ved John Friis 

 
 
 
 
 
 

både træning, ranglister og ikke mindst de frivillige 
arbejdsopgaver spillerne i træningstruppen har løftet en stor 
del af. Der har desuden været god stemning i truppen, som 
også er vokset igennem sæsonen. Sportsligt lagde Mads en 
ambitiøs målsætning om oprykning lykkedes det holdet at 
sikre 1 pladsen og dermed oprykning til 4 division.  
 
I løbet af efteråret vil vi indbyde til et informationsmøde om 
krav og forventninger til de spillere der ønsker at blive en del 
af elitetruppen i 2020. Vi har et håb om igen at være i stand til 
at stille 2 hold i herrerækken og et hold i damerækken.  
 
De etablerede målsætninger er i stor grad nået for eliten. 
 

• Skabe positivt awareness (indtryk) i klubben 
 

• Skabe holdånd og relevant rekruttering. 
 

• Oprykning til 4. division 
 

• 2020 målsætning: Stabilisering i 4. division og 
klargøring til 2021 
Sæsonen 

 
• Etablering af Kvalifikationshold med formål at give 

mulighed bobler-truppen spilletid og erfaring.  
 

• Der vil forsøges med at oprette et Dame 
Kvalifikationshold. 

 
Der er blevet en god holdånd og der opleves kolossal 
opbakning til arrangementer – for eksempel uge 34, hvor 
elitespillere stod for en del konkurrencer med greenfeespillere 
og egne spillere på banen. 
 
Det opleves også, at der modsat bakkes op om eliten. Flere 
kommer og bakker holdet op og alt i alt mere åbenhed 
omkring eliten. 
 
Der arbejdes på, at eliten får nogle sponsorer. 
 
 
Vi oplever en tilgang af yngre medlemmer i år. 
 
Vi vil forsøge med træning lørdag for de yngste – her tænkes 
på noget ”legegolf” og åben juniordag, hvor der for eksempel 
spilles 9 huller. 
 
Der er afholdt juniorlejr med 10 deltagere og vi har modtaget 
meget positiv feedback på arrangementet. Der opleves stor 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Mads Sørensen 
 
 
 

g) Baneserviceudvalg ved Niels 
Huus 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

opbakning fra forældre og der blev spillet en masse golf, 
Bingo og lignende. Seniorerne sponserede præmier til lejren, 
tak. Næste år vil vi gerne arrangere 2 overnatninger. 
 
 I eliteregi kom Lasse og Sofus og spillede med under 
juniorlejren. Det begejstrede og der var nogle at se op til. 
 
Vi har snart afslutning af sommersæsonen. Herefter evalueres 
sæsonen og vintersæsonen planlægges. 
 
Man har diskuteret deltagelse i Klub 37 turneringer, men 
Inge-lis Mørch oplyser, at Klub 37 er for de voksne og kun 
undtagelsesvis tillader deltagelse af børn. 
 
Man kan så eventuelt arrangere en juniorturnering torsdag, 
hvor man går ud samlet, men i samme tidsrum som Klub 37 
spiller. 
 
Det aftales at fortsætte denne drøftelse til foråret.  
 
Træningstiden øges, så man i stedet for en time træner 
halvanden. 
 
Udvalget efterlyser retningslinjer for økonomien i udvalget og 
Peter Mosdal foreslår, at de definerer deres ønsker, så 
bestyrelsen kan behandle denne. 
 
Der har deltaget 2 i Kredsturneringer, men det prioriteres, at 
spillerne kommer ud at spille. Man vil også gerne have en 
juniorkredsturnering afholdt her. 
 
 
Der har været samarbejde med Michael Jürgensen fra DGU i 
forhold til etablering af indhold og rekruttering af juniorer 
 
5. april 2020 starter sommersæsonen i juniorregi. 
 
I uge 34 kørte 6 mands baneservice og det var en succes. 
 
Der er kun oplevet få og små episoder, der er klaret internt. 
 
Udvalget holder møde sidst i september og her skal det 
drøftes, om man skal køre flere gange og/eller på flere 
forskellige tidspunkter på dagen. I dag køres der fortrinsvis 
om formiddagen. 
 
Forholdet til eliten er rigtigt godt og samarbejdet med 
sekretariatet det samme. 
 
Der har været lidt udskiftning af kontrollanter. 
 



 
 
 
 
 
 
 
 

h) Kommunikationsudvalg ved 
Ruben Leonhardt 

 
 
 
 
 
 

i) It-udvalg ved Ole Junker 

 
 
 

j) Baneudvalg ved Peter 
Mosdal 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

k) Klubhus- og 
ejendomsudvalg ved Ole 
Bulebanker 
 
 
 
 

Det pointeres, at det er vigtigt, at baneservicebilen kun 
benyttes af baneservice, da det er oplevet, at bilen har været 
væk, når kontrollanten er mødt op. 
 
Der er opsat nøgleboks, så nøglen opbevares utilgængeligt for 
andre end baneserviceudvalget. 
 
Niels Huus orienterer om, at han stopper som udvalgsformand 
ved årsskiftet. 
 
 
Kommunikationen fungerer og der er konstateret en stigning 
på 20% i besøgene på vores Facebook-side. 
 
Der blev i april afholdt et medlemsmøde med cirka 40 
deltagere – mange nye medlemmer.  
 
Det skønnes at udvalget har nået et passende 
kommunikationsniveau. 
 
Ikke meget at berette. PC’erne i pavillonen holdes løbende 
opdaterede så godt som det er muligt, når de nu ikke bruges så 
ofte. 
 
Flere benytter efterhånden deres egne bærbare PC-er. 
 
Efter en problematisk start på sæsonen med eftervirkningerne 
fra den tørre sommer i 2018, en defekt dykpumpe i vores 
vandværk og et meget tørt forår og forsommer er standen på 
banen kun blevet bedre og bedre de seneste måneder. Vi har 
fastholdt prioriteringen af gode greens, hvor arbejdet med at 
dresse, tromle og vertikalskære har fyldt en del. I den 
kommende tid vil greens blive proppet og dresset for at 
forbedre dræn og vækst fremadrettet. Personalet har ligeledes 
arbejdet med at genetablere væksten i fairways gennem 
forskellige forsøg. Det har været ret tids og 
ressourcekrævende, men også været lærerigt og givet et godt 
erfaringsgrundlag for at forsætte arbejdet med fairways i 
næste sæson.  
 
Robot klipper rigtigt pænt 
 
Der er sponseret et flot ur, dr er ophængt uden for 
vinduespartiet i klubhuset. 
 
Driving-range, vandværk, skur og parkering er malet. 
 
Der er fortsat problemer med svaler og forskellige tiltag 
drøftes. 
 



 
 

 
l) Serviceudvalg ved Lars 

Næsby 
 

Der er opsat 2 skraldespande…. Greenkeeperne har haft travlt, 
så når der findes tid, skal der opsættes 5 bænke og 15 
skraldespande.  
 
Der er etableret 2 hold – et hold der varetager biler, rengøring, 
småreparationer og et hold der varetager driving-range. Der er 
10 på dette hold, da det er fast ”mandskab”, der kører i turnus, 
hvor der ferieafløses og lignende. 
 
Affald, cigaretter, kurve med mere på arealerne tager meget 
tid. Der kunne eventuelt strammes op på dette. 
 

  
4 Orientering om forløb af 

sæson 2018 fra klubber i 
klubben: 

 
Tirsdagsdamer ved Ellen-
Margrethe Larsen 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Onsdagsherrer ved Henrik 
Bach Nielsen 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
Der er arbejdes med et nyt koncept, hvor der spilles 
almindelig Stableford.  
 
Der er ALTID en fra udvalget repræsenteret når 
Tirsdagsdamerne spiller. 
 
Der afholdes en månedsturnering. 
 
Tirsdagsdamerne vil gerne have flere damer med, men kan 
oplyse, at der i sæsonen har været 52 spillere igennem og at 
klubben kører godt. 
 
1. oktober er der valg til udvalget og alle håber på genvalg. 
 
Der er cirka 45 Onsdagsherrer, hvilket er fornuftigt, men man 
arbejder selvfølgelig stadig på at indrullere spillere fra Klub 
37 
 
Man vil gerne i den nye sæson blokere banen fra kl. 15.00, da 
det er svært at nå rundt, når det bliver tidligere mørkt. 
 
Der tales om Boldvasker. Mads undersøger. Onsdagsherrerne 
har tidligere givet tilsagn om et tilskud til en boldvasker 
 
Klub 37 og Onsdagsherrerne henter skiftevis gas til grillen. 
Den, der bryder forseglingen på den sidste fulde, udskifter den 
tomme. Der er 2 flasker. 
 



Seniorer ved Jens Peter 
Andersen –   mødt Ole 
Junker 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Klub 37 ved Inge-Lis Mørch 
 
 
 

 
 
 

Der har i året været 142 medlemmer, men man konstaterer 
generelt, at der er færre deltagere om onsdagen. Ligeledes er 
det blevet vanskeligere at samle det maksimale antal til 
venskabsturneringerne på udebane. Før var der tilmeldt de 
maksimale 50 deltagere på få timer – i sæsonen har der til 
sammenligning været 31 deltagere med i Mollerup og 33 i 
Hammel. 
 
En af grundene kan være Golfringen – folk spiller meget mere 
på mange andre baner. 
 
Udebanemesterskabet havde deltagelse af 38. 
 
Også her mærkes en tilbagegang. Hvor der sidste år var et 
laveste hcp. på 36, er dette i år 30. 
 

Klub 37 holder afslutning den 22. september – men 
det fornemmes, at flere har fundet sammen og det 
kan oplyses, at 7 par har aftalt en golfrejse. Datoen 
overvejes derfor flyttet til 5.10. 

 

 
5. Protræner Mads 
Malmmose Sørensen 
 
 
 
 
 

 
 

 
Der har været større brug af undervisningen tilbuddene end 
forventet. Af samme grund har man valgt at indhente Henrik 
Jacobsen til at afvikle "Efterskolerne". 
  
Der har ifølge Protrainer pr. 3. september været afviklet godt 
300 lektioner af forskellig art i sæsonen. 
 
Det er i fremtid planen at afvikle flere holdtræninger, men har 
været svært at afvikle grundet det store individuelle behov for 
undervisning. 
 

 

6.  Eventuelt 
 
 
 
 
 
 

 

  

7. Næste møde Torsdag den 5. marts 2020, kl. 18.30  
 


